
Protokół Nr XV/11
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 września 2011 roku

Otwarcie obrad – godz. 1515

Zamknięcie obrad – godz. 1740

Ad. 1
Obrady XV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 
radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są 
prawomocne –  w sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Franciszka Majdaka.

Ad. 4
Nie wniesiono uwag do protokołu Nr XIV z sesji RM z dnia 25 sierpnia 2011 roku i 
przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:  za – 13 przeciw – 0 wstrzymał się –0.

Ad. 5
Przewodniczący RM –  zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 9 DRUKU NR 11, tj: 
projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej –  Burmistrz 
wyjaśnił, że chodzi o pożyczenie pieniędzy na kontynuowanie ciągu kanalizacyjnego 
pomiędzy zalewem radkowskim a zabudową przyległą do zabudowy smażalni i spółki 
Cris a połączeniem do pierwszej końcówki studni zbiorczej w Radkowie. Budowa już 
się rozpoczęła, przetarg wygrała firma z Bystrzycy a pożyczka zaciągnięta zostanie w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.   

 Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem 
wniosku zgłoszonego przez Burmistrza:
Głosowało 13 radnych:  za – 13   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

Ad.6

Przewodniczący RM –  poprosił Burmistrza o przedstawienie informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Radków za pierwsze półrocze 2011 roku.



Burmistrz –  poinformował, że informacja o przebiegu wykonania budżetu została w 
ustawowym terminie dostarczona i była dyskutowana na Klubie i Komisjach, uzyskała 
pozytywną opinię RIO, w związku, z czym proponuje formę zadawania przez radnych 
pytań, na które udzielone będą odpowiedzi. 

Przewodniczący RM –  zapytał, czy radni mają pytania do informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Radków za pierwsze półrocze 2011 roku.
Nikt z radnych nie miał pytań.

Ad. 7

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o przedstawienie informacji o kształtowaniu 
się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków na lata 2011 –  2021, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć.

Burmistrz – poprosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienia.

Skarbnik Gminy – poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Radków 
została zatwierdzona uchwałą Rady Miejskiej 30 grudnia 2010 roku. Omówiła przyjęty 
plan dochodów i wydatków na 2011 rok oraz przedsięwzięcia przyjęte do realizacji. 
Skarbnik poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu wydała 
pozytywną opinię o przedstawionej informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radków na lata 2011 – 2021.

Przewodniczący RM –  zapytał, czy radni mają pytania do informacji o kształtowaniu 
się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków na lata 2011 –  2021, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć.
Nikt z radnych nie miał pytań.

Ad. 8
O godz.1520 liczba radnych zwiększyła się do 14 –  w sesji uczestniczył radny W. 
Juraszek.

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 25 sierpnia 2011 roku do 29 września 2011 roku (sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 

O godz. 1620 liczba radnych zmniejszyła się do 13 – z udziału w obradach zwolniła się 
r. Cz. Jarzyńska.

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego 
sprawozdania.

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania.

O godz. 1630 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1655.



Ad. 9

DRUK NR 1 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków 
na lata 2011 – 2021. 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13    przeciw – 0    wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 – w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 
2011 rok. 
 
Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za – 13      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Druk NR 3 – zmieniający uchwałę Nr VI/23/11 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
23 lutego 2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Dolnośląskiemu na zadanie „Budowa chodnika w m. Ścinawka Średnia w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 387”. 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.



S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:   za – 13     przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 –  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 
na zadanie inwestycyjne pn.: „Odbudowa drogi powiatowej nr 3328D Ścinawka 
Średnia – Ścinawka Dolna – Gorzuchów, km 0+000 do 7+284- powódź 2009r.”.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:   za – 13     przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 zmieniający uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 30 grudnia 2004 roku w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Radków na lata 2005 – 2015.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 w sprawie całkowitego zwolnienia dyrektora Zespołu Szkół w 
Radkowie od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13   przeciw  - 0    wstrzymało się – 0. 

DRUK NR 7 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 
terenie Gminy Radków. 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych: za – 13  przeciw  -  0   wstrzymało się  - 0.  



DRUK NR 8 w sprawie wysokości opłaty za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym 
oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie.  

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zajęła następujące 
stanowisko 4 głosy –za,    3 głosy  - wstrzymało się.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:   za – 11  przeciw – 0   wstrzymało się – 2.

DRUK NR 9 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

Przewodniczący RM - poprosił r. K. Przybycienia o przedstawienie opinii 
wypracowanej przez Zespół o zgłaszanych kandydatach na ławników powołanego 
przez RM.

K. Przybycień – odczytał opinię Zespołu opiniującego o zgłoszonych kandydatach na 
ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2012 –  2015 –  wszystkie 
kandydatury zostały zaopiniowane przez Zespół pozytywnie.  

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej:

r. S. Hajłasz zgłosił kandydaturę r. F. Majdaka, który wyraził zgodę   
r. J. Gorczycki zgłosił kandydaturę r. P. Wielgusa, który wyraził zgodę
r. S. Hajłasz zgłosił kandydaturę r. I. Polanowskiego, który wyraził zgodę.        
 
Przystąpiono do głosowania nad powołaniem komisji skrutacyjnej w składzie:

1. F. Majdak
2. I. Polanowski
3. P. Wielgus

Głosowało 13 radnych:  za - 13    przeciw -0     wstrzymało się – 0.   

O godz. 1701 Przewodniczący ogłosił przerwę celem ukonstytuowania się komisji 
skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania.



Sekretarz Komisji Skrutacyjnej - r. I. Polanowski poinformował o ukonstytuowaniu się 
komisji oraz o ustalonych zasadach głosowania, które zawarte zostały także na karcie 
do głosowania. 

Następnie komisja rozdała karty do głosowania dla wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego w Kłodzku do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich i w sprawach z zakresu 
prawa pracy, po czym wyczytywani kolejno, według listy obecności radni, przy 
wydzielonym osobno stole dokonywali skreśleń i wrzucali karty do urny.

O godz. 1711 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1715 .

 Sekretarz komisji skrutacyjnej r. I. Polanowski odczytał protokół komisji skrutacyjnej z 
głosowania przeprowadzonego dla wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku 
na kadencję 2012 –  2015 (protokół komisji skrutacyjnej oraz karty do głosowania 
stanowią załącznik do protokołu z sesji).
 
Przewodniczący RM poinformował, że w wyniku głosowania tajnego ławnikami do 
Sądu Rejonowego w Kłodzku zostali wybrani:
 
1. Pani Maria Czesława Biedrowska (do orzekania w Wydziale Rodzinnym i 

Nieletnich)
2. Pani Agnieszka Ewa Mandryk –  Kryniecka (do orzekania w Wydziale 

Rodzinnym i Nieletnich)
3. Pani Irena Kowalska (do orzekania w Wydziale Rodzinnym i Nieletnich)
4. Pan Adam Czesław Rybka (do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy)

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Rejonowego w Kłodzku:
Głosowało 13  radnych: za - 13       przeciw -  0       wstrzymało się –0.  

DRUK NR 10 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i 
pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i 
wyróżnień.  

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz –  Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
K. Sypień – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:



Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.
 
DRUK NR 11 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.

Przewodniczący RM –  poprosił o głosowanie w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych: za – 13 przeciw – 0 wstrzymało się – 0.    

Ad. 11 

Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

S. Hajłasz – zarzucił, że Gazeta Noworudzka pisze, co innego a co innego ukazuje się 
na stronach na temat zamku w Sarnach. Radny poprosił Burmistrza o informacje na 
temat przetargu sprzedaży zamku w Sarnach.

Burmistrz –  wyjaśnił, że po otrzymaniu informacji od Gazety Noworudzkiej, która 
bardzo mocno śledziła tę sprawę Burmistrz skontaktował się z prezesem fundacji, 
która pilotuje sprawę kupna nieruchomości na rzecz Księcia Karola Panem 
Wojciechem Wagnerem, który wyjaśnił, że nie przystąpili do przetargu, bo fundacja nie 
zakończyła inwentaryzacji wszystkich obiektów zabytkowych. W miesiącu 
październiku po zakończeniu inwentaryzacji odbędą się konsultacje z 
przedstawicielem Księcia Karola. Po ogłoszeniu następnego przetargu przez Agencję 
fundacja przystąpi do przetargu. Burmistrz poinformował, że po podpisaniu umowy 
wstępnej wszyscy lokatorzy dostaną mieszkania na terenie gminy. Burmistrz uważa, 
że napastliwość Gazety Noworudzkiej jest bardzo nieprzyzwoita, podał przykłady 
poziomu artykułów Gazety Noworudzkiej.

J. Gorczycki –  potwierdził, że Gazeta Noworudzka pisze nieprawdę współczuje 
Burmistrzowi. Poinformował, że w Janikowie po przejściu nawałnicy spłynęła woda z 
pól, która uszkodziła asfalt - zapytał, czy w tym kierunku będzie coś robione.  

Burmistrz –  wyjaśnił, że wszystkie szkody na terenie gminy zostały zakwalifikowane 
przez komisje, zostały zrobione kosztorysy i szkody będą usuwane w ramach 
usuwania skutków klęsk żywiołowych. 

J. Gorczycki –  zapytał, czy nadzór budowlany zajął się budynkiem należącym do 
kamieniołomów na Rudawie.

Burmistrz –  wyjaśnił, że powiatowy inspektor nadzoru budowlanego wystąpił do 
właściciela kopalni Strateg Capital z drugim ponagleniem do natychmiastowego 
usunięcia budowli i jej zabezpieczenia. Budynek ma być rozebrany do końca 2011r. 
Burmistrz poinformował, że drugi taki budynek znajduje się w Ścinawce Średniej na ul. 
Westerplatte, którego właścicielem jest Skarb Państwa. Starosta został 
powiadomiony, że sprawa została skierowana do powiatowego inspektora nadzoru 
budowlanego wraz z oświadczeniem o nie przejęciu nieruchomości przez gminę. 



Ad. 12
Interpelacje radnych.
Nie wpłynęły.

Ad. 13
Sprawy różne.
Nie zgłoszono.
 
Ad. 14
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XV sesję Rady 
Miejskiej w Radkowie.
   

Protokołowała: Przewodniczący RM w Radkowie
 Lucyna Połowczuk                                    Bogumił Kuczyński
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